
1 
 

PROTOKÓŁ NR 0012.5.5.2019 
z posiedzenia Komisji  

Rodziny i Polityki Społecznej  
w dniu 29 maja 2019 r. 

 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 110 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 14.00 – 15.10. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie 
z załączonymi listami obecności.   
 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2018 rok - 

absolutorium. 
 

 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta za 2018 rok,  

 
 projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 

Jastrzębie-Zdrój. 
 

4. Sprawy bieżące. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2019 rok, 

 
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych(49.153,20 zł), 

 
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych(95.250,94 zł), 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu monitoringowego z realizacji 

zadań ujętych w Lokalnym Programie Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do roku 
2020”, 

 
 Projekt uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłat 

jednorazowych z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 
gruntów stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój w prawo własności 
tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat, 

 
 Odpowiedź na wioski Komisji. 

 

5. Utworzenie w mieście Ośrodka Interwencji Kryzysowej.  
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6.  Wolne głosy i wnioski. 

7.  Przyjęcie protokołu z dnia 18 kwietnia 2019 r. 

8.  Zakończenie posiedzenia. 

 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji - Bernadeta Magiera otworzyła posiedzenie Komisji                         
i powitała przybyłych członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad przyjęto głosami: za- 3, przeciw- 0, wstrzymujących się- 0.  
 
Ad. 3. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2018 rok - absolutorium. 

 
 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 

Jastrzębie-Zdrój za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta za 2018 rok,  

 
 projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 

Jastrzębie-Zdrój. 
 
Projekty uchwał omówił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz. 
 
Głosowanie radnych: 
 
 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta 

Jastrzębie-Zdrój za 2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Miasta za 2018 rok 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–2, przeciw–0, wstrzymujących się–1.  
 

 
 projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 

Jastrzębie-Zdrój. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–2, przeciw–0, wstrzymujących się–1.  
 
Ad. 4. 
Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój  
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 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2019 rok 
 

Projekty uchwał przedstawił Skarbnik Miasta Dariusz Holesz.  
Głosowanie radnych : 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2019 rok 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–2, przeciw–0, wstrzymujących się–1.  
 
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych(49.153,20 zł) 
 
Projekt uchwały uzasadniła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego Zarządu 
Nieruchomości.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–3, przeciw–0, wstrzymujących się–1.  
 
 
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych(95.250,94 zł) 
 
Projekt uchwały uzasadniła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego Zarządu 
Nieruchomości.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–3, przeciw–0, wstrzymujących się–1.  
 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu monitoringowego z realizacji 
zadań ujętych w Lokalnym Programie Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do 
roku 2020” 

 
Projekt uchwały omówił Michał Domagała – Naczelnik Wydział Funduszy 
Pomocowych i Nadzoru Właścicielskiego 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–3, przeciw–0, wstrzymujących się–1.  
 

 Projekt uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od opłat 
jednorazowych z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 
gruntów stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój w prawo własności 
tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat 

 
Projekt uchwały uzasadnił Piotr Szereda – Przewodniczący Rady Miasta 
Przedłożyłem projekt uchwały gdyż wpłynęły do mnie dwa wnioski ze Spółdzielni 
mieszkaniowych, również mieszkańcy, z którymi się spotykam jako Prezes 
Spółdzielni, wnioskują, aby bonifikata była większa, wzorem innych gmin                         
i powiatów.  
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Bernadeta Magiera 
Reprezentujemy mieszkańców, którzy na nas głosowali i to będzie dla nich dobre 
lecz dla budżetu miasta będzie to strata.  
 
Anna Hetman 
Zmieniamy „reguły gry w trakcie gry”. 31.stycznia br. uchwała wprowadziła 
pewne zasady, teraz mają zostać zmienione, a prawo nie działa wstecz. Uważam, 
że jest to bardzo nierówne traktowanie osób, które już zapłaciły, a tych, które 
dopiero zamierzają zapłacić.  
 
Bernadeta Magiera 
Dużo ludzi już zapłaciło? 
 
Roman Foksowicz 
Obecnie 750 osób zapłaciło z 60-procentową bonifikatą, kolejne wnioski 
spływają.  
 
Robert Cichowicz 
Korzyść dla mieszkańca wynosi około 5- 7 złotych na rok.  
 
Anna Hetman 
Dochody wpływające do miasta są i tak przekładane na rzecz mieszkańców. 
Wykonujemy place zabaw, budujemy drogi, siłownie, place wielofunkcyjne, 
rekreacyjne dla mieszkańców. Ustawa, która wprowadzała przekształcenie, jest 
to zmniejszenie dochodów dla samorządów, zamysł ustawodawcy był dobry, aby 
konkretny człowiek skorzystał, jednak mieszkańcy oczekują pewnych rzeczy, fakt 
wprowadzenia tej ustawy niesie za sobą konsekwencje finansowe dla samorządu.  
 
Roman Foksowicz 
Musimy z własnych środków zorganizować to, aby przygotować ponad 12 tysięcy 
zaświadczeń w naszym mieście, jest to dodatkowa praca, która absorbuje 
pracowników, a nie poszły za tym dodatkowe środki. 
 
Bernadeta Magiera 
Jakie pan miał intencje panie Przewodniczący, składając ten projekt uchwały? 
 
Piotr Szereda 
Intencja jest jedna, w poprzednim roku pani Prezydent złożyła 90 procentową  
propozycję w projekcie uchwały, potem z racji sprawiedliwości zostało to 
wycofane. Inna propozycja została przyjęta. W tej chwili mieszkańcy nasi 
zwracają uwagę na to na spotkaniach, dla Spółdzielni są to też wydatki, gdyż 
podejmują uchwały, aby jednorazowo zapłacić za członków spółdzielni, razem z 
bonifikatą, w rozliczeniu, niektóre Spółdzielnie muszą wziąć kredyt, bo nie mają 
takich pieniędzy. Pytanie tego typu: czy chcemy udzielić tej pomocy naszym 
mieszkańcom, czy nie. Jeśli chodzi o zaświadczenia, to żaden argument panie 
Prezydencie, bo i tak zaświadczenia musimy wydać jako Urząd Miasta. Z drugiej 
strony kwestia sprawiedliwości, jednak wiele decyzji, uchwał, podejmowana jest 
w dniu dzisiejszym i od dzisiaj obowiązuje, nie cofamy się. 
 
Anna Hetman 
Podejmowaliśmy temat tego, że mieszkańcy miasta wyprowadzają się z miasta, 
chcemy podejmować zabiegi, aby mieszkańcy chcieli tu pozostać, mieli gdzie tu 
wyjść. Na pewno wszyscy mieszkańcy, będą pytać o chodniki, place zabaw, inne 
strategiczne inwestycje. Ta decyzja jest typową decyzją polityczną, będzie w tym 
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celu wykorzystywana. Apeluję do państwa, abyście patrzyli perspektywicznie                   
o mieście, nie wyłącznie o sobie. Ja nie boję się podejmować trudnych decyzji, 
państwo również jesteście odpowiedzialni za to miasto.  
 
Piotr Szereda 
Te pieniądze, zaoszczędzone w Spółdzielniach, będą zainwestowane w miasto, 
ponieważ miasto nie we wszystkich terenach buduje place zabaw, ja w tej chwili 
realizuję czwarty plac i  siłownie, to też jest rozwój miasta. Rozwój miasta zależy 
w bardzo dużym stopniu od pani Prezydent ale od Prezesów Zarządów Spółdzielni 
też. To dalej są pieniądze mieszkańców.  
 
Roman Foksowicz 
W konsekwencji i tak Spółdzielnia od mieszkańców te pieniądze ściągnie przez 
osiem lat.  
 
Bernadeta Magiera 
Logicznie myśląc uszczupla się budżet miasta na żeby wzbogacić budżet  
Spółdzielni.  
 
Piotr Szereda 
Spółdzielnia to też miasto.  
 
Bernadeta Magiera 
Tylko że pan jest przedstawicielem tych, którzy pana wybrali, jest pan najpierw 
radnym w mieście,  a potem przedstawicielem spółdzielni.  
 
Grzegorz Mosoń 
Jestem zdziwiony tym apelem, byłem na jednym ze spotkań konsultacyjnych 
GSM, na którym mieszkańcy zaaprobowali pomysł, że Spółdzielnia zaciągnie 
kredyt na ten cel. Dziwi mnie, że ten apel jest inny teraz. 
 
Roman Foksowicz 
Na walnym w Spółdzielni Nowa również uchwała była przedstawiana i przeszła 
bez uwag. 
 
Piotr Szereda 
Mieszkańcy nie byli świadomi, na moich dwóch pierwszych posiedzeniach też nie 
było tematu i przyjmowali 60 procent, natomiast jeśli z jednej Spółdzielni trafiła 
informacja do wszystkich skrzynek, zaczęła się dyskusja.  
 
Janusz Toborowicz 
Jak to wygląda w praktyce, jeśli ustaliliśmy zasady 30 stycznia, dziś mamy 
czerwiec, ile osób już skorzystało z tego? I czy możemy się cofnąć? 
 
Roman Foksowicz 
750 osób już wpłaciło, część wniosków była odmowna ze względu na to, że 
sytuacja prawna nieruchomości nie pozwalała na przekształcanie. Aktualna 
sytuacja prawna jest taka, że nie ma możliwości zwracania jakichkolwiek kwot.  
 
Bernadeta Magiera 
My radni mamy dbać o budżet miasta, o ludzi, chodniki, przedszkola potrzebują 
remontu, nie możemy w ten sposób działać, że skłaniamy się ku temu, aby 
Spółdzielnia zyskała.  
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Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 1, przeciw– 3, wstrzymujących się – 0.  
 

 Odpowiedź na wioski Komisji – Komisja zapoznała się z treścią odpowiedzi 
na wniosek Komisji z dnia 21 marca 2019r. 

 
Ad. 5. 
Utworzenie w mieście Ośrodka Interwencji Kryzysowej.  
 
Klaudia Nietrzebka  
Ośrodek Interwencji Kryzysowej działa całodobowo, zapewnia całodobowa opiekę 
i wsparcie. Na chwilę obecną Punkt Interwencji Kryzysowej działa codziennie do 
godziny 18-stej. Niestety w sytuacjach gdy po jego godzinach zdarzają się 
sytuacje trudne, a takie mają miejsce w mieście, ta osoba w sytuacji kryzysowej 
musi sobie sama poradzić do rana. Jesteśmy w pewnej gotowości, ja i mój 
zastępca jesteśmy pod telefonem całodobowo, mamy niepisaną umowę z firmą 
świadczącą usługi opiekuńcze, że oni również są pod telefonem, gdyby wydarzyła 
się sytuacja trudna, wymagająca wsparcia, mamy rozwiązania przyjęte na 
zdarzenia kryzysowe w mieście, że Straż Miejska ma klucze do mieszkania 
interwencyjnego i może tą osobę tam dowieźć. I tak ta osoba musi czekać do 
rana, aby uzyskać pomoc psychologiczną. Problem pojawia się wówczas, gdy 
osoba w kryzysie musi zostać w mieszkaniu chronionym.  
 
Bernadeta Magiera 
Otrzymaliśmy odpowiedź, iż miasto złoży wniosek w sprawie w sprawie 
dofinansowania projektu celem utworzenia Domu Dziennego Pobytu w mieście.  
 
Klaudia Nietrzebka 
Wniosek jest złożony, na jesień jest rozstrzygnięcie, o te same środki 
zaaplikowało Stowarzyszenie z siedzibą na Kujawach.  
 
Anna Hetman 
Mam nadzieję, że pozyskamy zgodę na utworzenie ŚDS, w którym planujemy 
przynajmniej połowę miejsc dla osób z problemami psychicznymi. Nie wiemy, czy 
otrzymamy te środki, z województwa jest informacja, iż priorytetem jest 
utworzenie takiego domu w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Bernadeta Magiera 
Wnioskujecie państwo o etat superwizora. 
 
Klaudia Nietrzebka 
Filtrator pracy pracowników, gdy pracuje się z ludźmi, każda trudna sytuacja jest 
trudna również dla pracowników, którzy musza to odreagować. Superwizor jest 
potrzebny po to, aby przepracować stresy i móc normalnie funkcjonować. Jest on 
dla asystentów rodzin, koordynatorów, pracowników socjalnych.  
 
Ewelina Piątek – psycholog OPS 
Jest to standard w pracy z drugim człowiekiem, w przeciwnym wypadku 
psycholog jest w stanie pracować z ludźmi maksymalnie trzy lata. Problem 
przemocy jest od wielu lat lecz tak naprawdę wszystkie te działania są 
nieefektywne gdyż po pierwsze należy zapewnić bezpieczeństwa, którego my 
tutaj nie jesteśmy w stanie zapewnić, po drugie, udzielenie wsparcia, czego 
również nie umiemy zapewnić. My robimy tak, że wywozimy te osoby do 
Wodzisławia, bądź umieszczamy w mieszkaniu chronionym, gdzie sprawca wie, 
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gdzie to jest, bo to jest na stronie internetowej. Tak naprawdę, stajemy się tak 
samo przemocowi jak ten sprawca. 
 
Klaudia Nietrzebka 
Nie ma dnia, jeśli my nie mamy zgłoszenia, że nie ma dnia, że nie radzą sobie w 
opiece nad dziećmi, jest tego dużo, jest dużo osób zaburzonych psychicznie, bez 
diagnozy. Patrzymy na te sytuacje, które mamy na co dzień i możliwości, którymi 
dysponujemy. Przyszło do nas pismo odnośnie nowej perspektywy finansowej, 
będziemy proponować w perspektywie 7-letniej, mamy świadomość że bez 
wskazania lokalu będzie to trudne. Mamy świadomość wymagań co do budynku, 
zatrudnienia, co najmniej 10 miejsc noclegowych, a optymalnie 15 miejsc. W 
bieżącym roku do kwietnia mamy umieszczonych tyle osób, ile w ciągu całego 
roku.  
 
Anna Hetman 
Wzmocnienie etatu na ten cel czyli umieszczenia osoby w mieszkaniu chronionym 
dla konieczności opieki, aby tam ktoś był. 
 
Ewelina Piątek 
Byłoby to jakieś rozwiązanie, tylko trzeba być uważnym na to, że osoba, która 
byłaby zatrudniona w mieszkaniu chronionym musiałaby być bardzo dobrze 
przeszkolona pod kątem interwencji, trudno aktualnie jest znaleźć pracownika                   
z doświadczeniem, być może trzeba będzie przyjąć osobę po studiach.  
 
Klaudia Nietrzebka 
Poszukujemy pracownika socjalnego w ramach projektu, osoby mają oczekiwania 
3 tys. zł na rękę, a u nas tyle zarabia kierownik, więc tych wymagań                         
nie jesteśmy w stanie spełnić.  
 
Ewelina Piątek 
U nas psycholog zarabia ok. 2400-2600 zł brutto, może nikt nie przyjść do pracy.  
 
 
Ad. 6. 
Wolne głosy i wnioski. 

Janusz Toborowicz 
Mieszkańcy są zainteresowani zwiększeniem możliwości dostępu do programu 
prozdrowotnego finansowany przez miasto. Czy jest taka możliwość? 
 
Joanna Cisek- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej 
Będziemy programy aneksować, osoby, które się nie dostały, są na listach 
rezerwowych, dostaną się na te badania.  
 
Robert Cichowicz 
Na jesień będziemy przymierzać się do projektu nowych programów na przyszły 
rok. Będziemy chcieli zaproponować coś innego, a na te, które cieszą się 
największą popularnością, zostaną zwiększone środki.  
 
 
Ad. 7. 
Przyjęcie protokołu z dnia 18 kwietnia 2019 r. 
 
Protokół z dnia 18 kwietnia 2019 r. przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
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Ad. 7 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Przewodnicząca Komisji – Bernadeta Magiera podziękowała wszystkim za 
przybycie i zakończyła posiedzenia. 

 
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                
 

                       Przewodnicząca Komisji 
Rodziny i Polityki Społecznej  

   
Bernadeta Magiera 


